

惠僑英文中學

2022-2023 「支援推行高中公民與社會發展科的一筆過津貼」津貼運用報告

一. 運用津貼目的：

1. 運用津貼支援公民與社會發展科(下稱「公民科」)教學發展，包括為教師提供專業發展課程及教學資源，提升教學效能。
2. 運用津貼資助學生參加國內交流團，促進同學了解國家國情，認識中華文化及國家最新發展，增加國民身份認同。
3. 運用津貼舉辦或參與外間機構活動，提供多元學習機會，讓同學建立正面價值觀及積極的人生態度。

二. 津貼使用期：2021 年 9 月至 2025 年 8 月，共四個學年

三. 金額：港幣三十萬元正

四. 2022-2023 運用情況

項目	活動內容	對象	日期	目的	金額
1	資助公民與社會發展科內地考察團(珠海航空科技探索之旅)一位老師的團費	老師	2023 年 7 月	增加多一位老師的協助，使考察團順利完成	\$495

Wai Kiu College

2022-2023 Provision of One-off Grant for Supporting the Implementation of the Senior Secondary Subject Citizenship and Social Development

Report on the use of the grant

1. Purpose :

- Use subsidies to support the teaching development of the Citizenship and Social Development including providing professional development courses and teaching resources for teachers to improve teaching effectiveness.
- Use subsidies to support students to participate in China exchange tours to help students understand the conditions of the country, understand Chinese culture and the latest development of the country, and increase national identity.
- Use the subsidy to organize or participate in external organization activities to provide diverse learning opportunities and allow students to establish positive values and a positive attitude towards life.

2. Subsidy period: September 2021 to August 2025, a total of four academic years

3. Amount: HKD 300,000

4. Way and amount of the subsidy being used in 2022-2023 :

Item	Content	Subsidied People	Date	Purpose	Amount
1	Sponsored the expenses of a teacher on the Mainland Study Tour of the Department of Citizenship and Social Development (Zhuhai Aviation Science and Technology Exploration Tour)	Teacher	July 2023	Add one more teacher to assist so that the study tour can be completed successfully	\$495

惠僑英文中學

2023-2024 「支援推行高中公民與社會發展科的一筆過津貼」計劃書

一. 運用津貼目的：

1. 運用津貼支援公民與社會發展科(下稱「公民科」)教學發展，包括為教師提供專業發展課程及教學資源，提升教學效能。
2. 運用津貼資助學生參加國內交流團，促進同學了解國家國情，認識中華文化及國家最新發展，增加國民身份認同。
3. 運用津貼舉辦或參與外間機構活動，提供多元學習機會，讓同學建立正面價值觀及積極的人生態度。

二. 津貼使用期：2021 年 9 月至 2025 年 8 月，共四個學年

三. 金額：港幣三十萬元正

四. 計畫詳情

項目	活動內容	對象	日期	目的	成功指標	預算金額
1	資助學生參加內地考察或交流活動 內容：前往北京，進行四至五天的考察或交流活動。 津貼運用：資助學生支付學與教資源、交通、食宿及景點入場費等。	中五級同學	2024 年 3 月	1. 讓同學透過內地考察交流團，更深入認識中華文化和國家的最新發展，增強國民身份認同。 2. 通過內地考察交流活動，讓同學透過不同方法學習，提升學習動機。	同學完成內地考察交流團後提交專題研習	\$200,000
總金額						\$200,000

Wai Kiu College

2022-2023 Provision of One-off Grant for Supporting the Implementation of the Senior Secondary Subject Citizenship and Social Development Plan

1. Purpose :

- Use subsidies to support the teaching development of the Citizenship and Social Development including providing professional development courses and teaching resources for teachers to improve teaching effectiveness.
- Use subsidies to support students to participate in China exchange tours to help students understand the conditions of the country, understand Chinese culture and the latest development of the country, and increase national identity.
- Use the subsidy to organize or participate in external organization activities to provide diverse learning opportunities and allow students to establish positive values and a positive attitude towards life.

2. Subsidy period: September 2021 to August 2025, a total of four academic years

3. Amount: HKD 300,000

4. Plan :

Item	Content	Subsidied People	Date	Purpose	Success Metrics	Budget amount
1	Sponsor students to participate in study tours or exchange activities in the Mainland China Content: Go to Beijing for four to five days of study or	S5 students	March 2024	1. Allow students to have a deeper understanding of Chinese culture and the latest development of the country through the	Students submit project studies after completing study tours in the Mainland China	\$200,000

	exchange activities. Usage of subsidy: Support students to pay for learning and teaching resources, transportation, food and accommodation, admission fees to attractions, etc.			mainland study and exchange tour, and enhance their national identity. 2. Through study tours and exchange activities in the Mainland, students can learn through different methods and enhance their learning motivation.		
Total amount						\$200,000